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ACP-advies aan de Raad van Bestuur van het Zorginstituut over de monitor 

pakketmaatregel vitamine D 

 

De Adviescommissie Pakket (ACP) adviseert de Raad van Bestuur (RvB) van het Zorginstituut over 

voorgenomen pakketadviezen. Zij toetst deze adviezen aan de pakketcriteria en kijkt of de uitkomsten 

daarvan maatschappelijk wenselijk zijn. Daarbij kijkt zij zowel naar de belangen van de patiënten die in 

aanmerking komen voor vergoeding van een bepaalde interventie, als naar de belangen van patiënten met 

andere aandoeningen en van premiebetalers. Zij doet dit vanuit het principe dat de basisverzekering 

maximale gezondheidswinst dient op te leveren voor de gehele bevolking. 

 

De commissie heeft in haar vergadering van 10 november 2023 gesproken over de effecten van 

de pakketmaatregel vitamine D bij kwetsbare groepen.  

 

Inspraak 

Er is geen gebruik gemaakt van de mogelijkheid om in te spreken.  

 

Vertrekpunt voor het advies van de commissie 

Per 1 januari 2023 zijn alle vitamine D middelen met colecalciferol en calcifediol uit het 

geneesmiddelenvergoedingssysteem (GVS) geschrapt. Dit zijn middelen die worden gebruikt 

voor het voorkomen of behandelen van een vitamine D tekort. Dit volgt op een eerdere 

maatregel waarbij met ingang van 1 januari 2019 de lagere sterktes vitamine D niet meer 

vergoed werden uit het basispakket. Met de huidige pakketmaatregel worden sinds 1 januari 

2023 ook de hogere sterktes vitamine D niet meer vergoed. De overgrote meerderheid van de 

commissie steunde dit uitstroomadvies (ACP-advies 8 april 2022), maar verzocht een onderzoek 

te starten naar de mogelijk nadelige gevolgen voor kwetsbare groepen en de therapietrouw. Het 

Nivel heeft hiernaar onderzoek uitgevoerd en de resultaten opgeleverd.  

 

Advies 

De resultaten geven een beeld van de impact voor kwetsbare groepen en van de therapietrouw. 

Vanwege methodologische beperkingen zijn deze conclusies begrensd. De commissie verwacht 

dat dergelijke methodologische beperkingen zich ook voor zullen doen bij het opnieuw uitvoeren 

van dit of een ander type onderzoek op een later moment.  

 

De overgrote meerderheid van de commissie ziet op basis van de onderzoeksresultaten geen 

reden om het eerdere uitstroomadvies te heroverwegen. Het lid dat bij het eerdere advies 

aangaf het onwenselijk te vinden om deze middelen niet meer te vergoeden voor een groep die 

ze vanuit medisch oogpunt echt nodig heeft en die kwetsbaar is, blijft eveneens bij dit 

standpunt. 

 

De commissie adviseert om, indien een kwetsbare groep patiënten toch in de problemen komt 

door de pakketmaatregel te kijken naar een andere, meer praktische manier om deze kwetsbare 

groep te bereiken, bijvoorbeeld met een laagdrempelige beschikbaarheid van vitamine D.  

 

Informatievoorziening in brede zin (aan gebruikers en zorgaanbieders) acht de commissie punt 

van aandacht. Zo is bijvoorbeeld weinig bekend bij zorgverleners en patiënten dat voor ernstige 

stofwisselingsziekten (zoals cystische fibrosis) voedingssupplementen (zoals vitamine D) vanuit 

de medisch-specialistische zorg vergoed kunnen worden. De commissie voelt zich echter niet 

geëquipeerd over de communicatiestrategie aanbevelingen te doen.  


